
   PROTOKÓŁ   NR  88/2018   

 

posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 12 czerwca                

2018 r. 

 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Zapoznanie z przygotowaniem letniska i bazy turystycznej do sezonu letniego. 

4. Informacja o ogólnodostępnych placach zabaw na terenie Gminy Osieczna. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej. Witam Pana Burmistrza Miasta                             

i Gminy, Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, członków Komisji i Panią protokolantkę. 

Pan Radny Andrzej Kaczmarek poinformował o nieobecności na dzisiejszym posiedzeniu 

Komisji. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Zamykam punkt pierwszy. Otwieram punkt drugi porządku obrad. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Marek Kozak: 

Porządek obrad dzisiejszego posiedzenia obejmuje następujące zagadnienia: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Zapoznanie z przygotowaniem letniska i bazy turystycznej do sezonu letniego. 

4. Informacja o ogólnodostępnych placach zabaw na terenie Gminy Osieczna. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

7. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków 

Komisji jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad, proszę podnieść rękę – 9. Kto 

jest przeciw – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że 
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porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. Zamykam punkt 2. Przechodzimy do realizacji 

punktu 3. 

Ad. 3. Zapoznanie z przygotowaniem letniska i bazy turystycznej do sezonu letniego. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Jesteśmy na terenie letniska w Osiecznej. Proszę o zabieranie głosu w sprawie przygotowania 

letniska do sezonu letniego. Pan Radny Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Czy jest zainteresowanie tzw. domkiem ratownika? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Są zapytania dotyczące tego obiektu ale ofert w sprawie kupna nie złożono.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Co dalej z tym budynkiem w sytuacji, gdy nie ma potencjalnych nabywców? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Trzeba rozważyć, czy rzeczywiście powodem tej sytuacji jest bariera finansowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Miejsce jest rewelacyjne, reprezentacyjne, najlepsze, itd. Być może między innymi należy 

rozważyć jako jedną z możliwości postawienie w tym miejscu parterowego, ładnego budynku 

przez Gminę? I nie oddawać za bezcen tego miejsca bo być może ktoś liczy, że za niską cenę 

pozyska to atrakcyjne miejsce. Może warto rozważyć, żeby postawić coś ładnego, 

estetycznego, niewielkiego, parterowego wzorem kilku takich rozwiązań w okolicy. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Co w tej chwili znajduje się w tym budynku? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W tym budynku są pokoje w fatalnym stanie. Jest to obiekt, który ma kilkadziesiąt lat. Ten 

budynek jest dzisiaj nieatrakcyjny, brzydki, itd. a miejsce jest prześliczne. Choćby                            

w niedalekim Nowym Dębcu, nie wiem czy Gmina czy Powiat, wybudowała parterowy 

obiekt z tarasem na górnej partii budynku. Wygląda to schludnie, estetycznie bardzo ładnie. 

Jeśli nie ma dzisiaj chętnych, żeby nabyć ten budynek wraz z przyległym terenem za 

korzystną cenę, to uważam, że za niewielkie pieniądze nie warto oddawać władztwa. Jeśli się 

odda władztwo to straci się wpływ na to, co będzie się tam działo. Liczyłem, że firma 

„Waldi” rozwinie się ze swoją koncepcją, może właściciel doszedł do wniosku, że pomysł 

przerasta jego możliwości.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Na ile został wyceniony ten budynek? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Około 150.000 zł. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

To jest w formie użytkowania wieczystego? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Umowa dzierżawy zawierana na 10 lat z możliwością jej przedłużenia.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Okres wakacyjny jest krótki. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W tym przypadku trzeba mieć taką koncepcję, żeby obiekt funkcjonował cały rok, łącznie                   

z miejscami noclegowymi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wydawało się, że firma „Waldi” myśli o całorocznym hotelu dobrej klasy. Dzisiaj istniejący 

w tym miejscu budynek szpeci. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jaka to jest powierzchnia bo rozumiem, że jest budynek i teren przyległy.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To jest działka. Jak ktoś będzie chętny to kupi ten teren wraz z budynkiem, póki co nie ma 

chętnych. Uważam, że należy się zastanowić czy nie zmienić oferty w części dotyczącej ceny.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 
Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Zapraszam Komisje do wizytacji plaży głównej, 

pomostu oraz zapoznania się ze stanem sprzętu wodnego i urządzeń stanowiących 

wyposażenie letniska.  

Komisje zapoznały się ze stanem letniska i przygotowaniem bazy turystycznej do sezonu.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 
Czy są uwagi, pytania do tego punktu? Nie widzę. Dziękuję. Stwierdzam, że Komisje nie 

wniosły uwag do przygotowania letniska i sprzętu do sezonu wypoczynkowego. Zamykam 

punkt 3. Otwieram punkt 4. 

Ad. 4. Informacja o funkcjonowaniu ogólnodostępnych placów zabaw na terenie Gminy 

Osieczna. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Otrzymaliśmy informację pisemną dotyczącą funkcjonowania ogólnodostępnych placów 

zabaw na terenie Gminy Osieczna. Proszę, aby każdy zapoznał się z jej treścią.  

Informacja o funkcjonowaniu ogólnodostępnych placów zabaw na terenie Gminy Osieczna 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Czy są pytania do złożonej informacji? Pan Przewodniczący Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Place zabaw nie są ogrodzone, a w informacji podano, że wykonano ogrodzenie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W tych miejscowościach, w których place zabaw są w bezpośrednim sąsiedztwie dróg czy 

ulic dokonaliśmy ich ogrodzenia. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy zdarzają się przypadki, że place zabaw są dewastowane, czy naprawy raczej są 

wykonywane z powodu zużycia sprzętu? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Naprawy urządzeń stanowiących wyposażenie placów zabaw są wykonywane ze względu na 

zużycie lub z powodu wpływu warunków atmosferycznych. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Kiedy będą wymienione zużyte elementy na placu zabaw w Popowie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W najbliższym czasie. W tej chwili malarze wykonują prace malarskie w świetlicy                             

w Wojnowicach, następnie dokonają obróbki drzwi do remizy strażackiej i po tych pracach 

rozpoczną naprawy tych elementów placów zabaw, które tego wymagają. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt 4 porządku obrad. Otwieram punkt wolne głosy i wnioski.   
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Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Czy ktoś z członków Komisji chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Przewodniczący Rady 

Miejskiej. Proszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W nawiązaniu do sobotnich uroczystości związanych z obchodami 100 rocznicy odzyskania 

niepodległości przez Polskę myślę, że byłoby dobrze, gdybyśmy pojechali na te obchody                  

w jak największej reprezentacji. Wyjątkowej uroczystości również z tego względu, w tym 

kontekście, że przyjadą wszystkie samorządy graniczące z Lesznem czyli miasto Leszno                         

i Powiat Leszczyński. Dlatego proszę, żeby kto może pojechał do Leszna zgodnie                               

z zaproszeniem. Obiecałem Panu Burmistrzowi, że uzyskam informacje dotyczące rejestracji 

uczestników. Rejestracja uczestników rozpoczyna się o 10.30, w związku z czym mam 

propozycję jeśli uważacie, że warto, to proszę z niej skorzystać, jeśli chcemy jechać razem, to 

około 10.15 spotkajmy się przed Urzędem. Z programu wynika, że o godz. 13.45, wiem, że 

Pan Burmistrz o godzinie 15.00 uczestniczy w zawodach strażackich, powinna się skończyć 

część oficjalna tej uroczystości. Później jest zaplanowana część artystyczna, kto będzie mógł 

może na niej zostać. Każdy z uczestników, dzięki uprzejmości Pana Burmistrza, otrzyma 

pamiątkowy medal oraz tekst deklaracji niepodległości. Druga rzecz. W porozumieniu ze 

Starostwem Powiatowym z Powiatem Leszczyńskim na najbliższej sesji 26 czerwca 

będziemy procedować uchwałę o wyrażeniu opinii na temat nowego podziału okręgów 

wyborczych, jeśli chodzi o wybory do Powiatu. Po raz pierwszy będzie tak, że okręg 

Osieczna będzie połączony z okręgiem Krzemieniewo. Razem z tego okręgu 

krzemieniewsko-osieckiego do Rady Powiatu będzie wybieranych 5 radnych. Wynika to                      

z danych, które mówią o tym, że mieszkańców w naszej Gminie jest za mało do tego, 

żebyśmy stanowili samodzielny okręg i dlatego okręg Osieczna będzie połączony z okręgiem 

Krzemieniewo. Rada Miejska w Osiecznej musimy wyrazić opinię na temat tego projektu 

uchwały. Trzecia rzecz. Państwo Radni wiecie o tym, że ustawodawca nałożył na rady 

obowiązek podjęcia uchwał w sprawie zmiany wynagrodzenia włodarzy gmin, wójtów, 

burmistrzów, prezydentów, itd. Ustawodawca wyznaczył termin podjęcia uchwały w tej 

sprawie do 30 czerwca. Wczoraj rozmawiałem z Panem Burmistrzem na ten temat. 

Zaproponowałem i poprosiłem Pana Burmistrza, żebyśmy przygotowali projekt uchwały 

zawierający górne stawki wynagrodzenia zasadniczego i pochodnych od tego wynagrodzenia. 

Chciałbym, aby Państwo Radni wyrazili swoją opinię o tej propozycji. Przedstawiłem taką 

propozycję ponieważ uważam, że utrata wynagrodzenia Pana Burmistrza powinna być jak 

najniższa. Proszę Państwa Radnych o wyrażenie zdania na ten temat. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Czy znamy kwoty wynagrodzenia od ilu do ilu?   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak. Wynagrodzenie zasadnicze zostało obniżone o 20% zgodnie z tym, co władza 

wprowadziła.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Obecną uposażenie Pana Burmistrza mieści się w której pozycji tych widełek? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Obecnie otrzymuję 11.950 zł brutto. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jestem za propozycją Pana Przewodniczącego czyli uważam, że należy ustalić nowe 

wynagrodzenia dla Burmistrza w maksymalnej dopuszczalnej wysokości, żeby obniżka 

uposażenia nie była znacząca. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Możemy podjąć uchwałę w takim brzmieniu, w jakim zostanie przygotowana, możemy 

przygotować inny projekt uchwały, możemy wyjść w trakcie głosowania i nie zagłosować 

wcale, możemy też postąpić tak jak Samorząd Leszna, który w sposób demokratyczny 

zagłosował przeciwko proponowanej uchwale. Nie chcę niczego sugerować ale powiem co 

zrobię. W zgodzie z własnym sumieniem będąc przekonany, że uzasadnienie obniżenia 

wynagrodzenia tej grupie osób jest bezzasadne, zagłosuję przeciwko temu projektowi 

uchwały. Dla mnie to jest rzecz niesłychana, żeby w taki sposób obniżać wynagrodzenie 

włodarzy bez konsultacji z samorządami, bez właściwego uzasadnienia. Rozumiem, żeby to 

było tak, że władza ustawodawcza w Polsce stwierdza, że w kraju jest zła sytuacja finansowa, 

jest biednie i trzeba oszczędzać, w związku z tym proponuje obniżenie wynagrodzeń                      

w sferze budżetowej, w tym np. włodarzom miast i gmin, radnym. Gdyby umniejszono 

również wielomilionowe dotacje do partii politycznych. Ja w tej sytuacji, w zgodzie                           

z własnym sumieniem zagłosuję przeciwko projektowi uchwały w tej sprawie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Co w sytuacji, jak zagłosujemy przeciwko projektowi tej uchwały? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie wiem czy władza ustawodawcza wie, co dalej w takiej sytuacji.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nie podjęcie uchwały może mieć jakieś skutki.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Może to skutkować, tak jak w przypadku uchwał w sprawie zmiany nazwy ulic, że jak rady 

nie podjęły tej decyzji, to Wojewoda wprowadził je zarządzeniem zastępczym. Wczoraj 

czytałem na portalu samorządowym, że trwa spór prawny, czy jest zgodne z prawem 

wprowadzenie przepisów dotyczących wynagrodzeń wójtów, burmistrzów, itd., w takim 

trybie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zmiana wynagrodzeń została wprowadzona przez Radę Ministrów na podstawie 

rozporządzenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jest to rozporządzenie a nie ustawa. Nie zgadzam się z ideą i intencją tych zmian dlatego 

wykorzystując to, że każdy z nas ma prawo przy każdej uchwale zagłosować za, przeciw lub 

wstrzymać się od głosu, to ja zagłosuję przeciwko temu projektowi. Każdy z nas zdecyduje, 

jak zagłosuje. Co będzie dalej? Nie wiem.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Właśnie, co będzie dalej? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie będę głosował za obniżką wynagrodzenia Burmistrza Osiecznej obojętnie, kto by tym 

Burmistrzem był. Uważam, że nie w takim trybie powinno się dokonywać takich zmian oraz 

tak traktować samorządy. W zaistniałej sytuacji pytam dlaczego obniża się wynagrodzenie 

włodarzy gmin, miast o 20% a nie o 30 czy 50% albo 10%? Nie podoba mi się, w jaki sposób 

potraktowano samorząd i w obronie tego samorządu mówię, że zagłosuję przeciwko. Rada 

Leszna tak właśnie zrobiła. Wczoraj pojawiła się informacja, że ta decyzja zostanie 

zaskarżona do Trybunału Konstytucyjnego. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Ja dużo wcześniej wiedziałam, co zrobię więc to nie jest tak, że powtarzam za Panem 

Przewodniczącym, że nie zagłosuję za obniżką wynagrodzenia Pana Burmistrza. Uważam, że 

jeżeli my jesteśmy władni do ustalania wynagrodzenia, to dla mnie takie podejście 

ustawodawcy do sprawy jest niezasadne.       
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

My ustalamy wynagrodzenie ale ustawodawca nam wyznacza progi, widełki, itd. Ja sobie tak 

tłumaczę, my musimy uzasadnić każdą uchwałę i musimy się wytłumaczyć, dlaczego taką 

podejmujemy decyzję. Brakuje mi merytorycznego, racjonalnego wytłumaczenia ustawy, 

która obniża wynagrodzenia włodarzy o 20%. Gdyby to wyniki makro, twarde dane w tym 

państwie, sposób dysponowania publicznymi pieniędzmi, itd. wskazywały na to, że wójtom, 

burmistrzom, itd. trzeba obniżyć wynagrodzenia, to byłaby inna sytuacja.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Sprawa wynagrodzenia wójta, burmistrza powinna pozostać w gestii każdego samorządu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przygotujemy projekt uchwały zawierający górne stawki wynagrodzenia dla Pana Burmistrza 

a Rada Miejska zagłosuje za lub przeciw albo wstrzyma się od głosu nad tą propozycją.                      

W przypadku stawek za wodę było tak, że Rada Miejska podejmowała uchwałę a stawki 

wchodziły w życie nawet w przypadku gdybyśmy byli przeciwko tej propozycji. W tym 

przypadku nie ma takiego mechanizmu, że jak będziemy przeciwko to i tak wynagrodzenie 

Pana Burmistrza zostanie obniżone. Nikt nie ma prawa do tego, żeby nam narzucić, że 

musimy zagłosować za projektem uchwały zawierającym obniżkę wynagrodzenia Pana 

Burmistrza.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt wolne głosy i wnioski. Otwieram punkt 6.    

Ad. 6. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów 

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Pani Krystyna 

Krajewska: 

Protokół był wyłożony do wglądu. Czy są pytania lub uwagi do protokołu? Nie widzę. 

Dziękuję. Kto z członków Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Budżetu jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę                           

– 9 głosów. Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. Kto jest przeciw  – 0 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Dziękuję. Zamykam punkt 5. Otwieram punkt 6 posiedzenia. 

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Dziękuję wszystkim za udział w posiedzeniu. Zamykam wspólne posiedzenie Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                         

i Budżetu.  

 

 

 

     Protokołowała      Przewodnicząca Komisji  

 

   

 Małgorzata Nowak          Krystyna Krajewska  

 

              


